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MARKVARTICKÝ 

ZPRAVODAJ 

MYSLIVECKÁ ZÁBAVA 
Po mnoha letech pro nás členové Mysliveckého sdružení „Skalka“ pořádají taneční zábavu.  
Je jisté, že určitě naváží na tradici vyhlášených „Posledních lečí“ se vším, co k tomu patřilo a patří.  
Přijďte mezi naše nimrody! 

Sál Obecního domu v Markvarticích 16.11.2019 od 20:00 hod.  Vstupné 60,- Kč 
K tanci a poslechu bude hrát Malevil Band 

Unie rodičů při ZŠ a MŠ Markvartice pořádá  

v pátek 8.11.2019 od 19:00 do 24:00  

PLES ZÁKLADNÍ ŠKOLY   
předtančení, vystoupení žáků, občerstvení 

- hraje skupina Garance     vstupné 100,- Kč 
Předprodej vstupenek v horní budově školy, rezervace na tel. 722653648  - Adéla Jakubíková 

Počet míst je omezen. 

ČESKÝ SVAZ ŽEN MARKVARTICE 
 Si Vás tímto dovoluje pozvat na  

TANEČNÍ ZÁBAVU 
     Koná se 19:10 2019 od 20:00 hod. 
     na sále Obecního domu v Markvarticích 

     Vstupné: 80,- Kč -  v předprodeji 50,- Kč 
     K tanci a poslechu hraje  eMPé Band 

PROTOŽE NENÍ JISTÉ, KDY VYJDE DALŠÍ ČÍSLO MARKVARTICKÉHO ZPRAVODAJE, DOVOLUJEME SI VÁS S PŘEDSTIHEM POZVAT 

NA DALŠÍ DVĚ AKCE, KTERÉ JSOU PRO VÁS PŘIPRAVOVÁNY NA LISTOPAD. POZNAMENEJTE SI DO SVÝCH KALENDÁŘŮ: 
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Kostel v září 2017—foto P. Culek Kostel před začátkem oprav. 

Obec Markvartice 
 

U S N E S E N Í 
 

z 5. zasedání Zastupitelstva obce Mar-
kvartice, které se konalo dne 27. 6. 

2019 
 od 19:00 do 20:00 hodin v kabinách 

sportovního areálu 
 

Zasedání Zastupitelstva obce (dále též 
jako „zastupitelstvo“) zahájil starosta 
obce Tomáš Renka (dále jako 
„předsedající“). 
 
Zasedání bylo řádně svoláno v souladu 
s ustanovením § 91 a § 93 zákona o 
obcích. Všem zvoleným členům byly 
zaslány pozvánky a zveřejnění bylo pro-
vedeno na úřední desce Obecního úřa-
du Markvartice a na webových strán-
kách obce. 
 
Zasedání Zastupitelstva obce byli pří-
tomni: Tomáš Renka, Jaroslav Flieger, 
ing. Václav Kolman, Jiří Komárek, Petr 
Milichovský, ing. Jakub Nerad, Karel 
Hladík 
Omluveni: ing. Libor Kunte, ing. Petr 
Hodboď 
Neomluveni: 0 
 
Předsedající konstatoval, že je přítomno 
7 členů zastupitelstva (z celkového po-
čtu 9 všech členů zastupitelstva), takže 
zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
 
Bod č. 1 – Určení ověřovatelů zápisu a 
zapisovatele 
            Předsedající určil jako zapisova-
telku z jednání paní Petru Říhovou. 
Zastupitelstvo obce určuje jako ověřo-
vatele zápisu pana Jaroslava Fliegera a 
pana Karla Hladíka. 
 
 
Usnesení č. ZO 19 05 01 – Schválení 
doplněného programu 5. veřejného 
zasedání ZO 
Zastupitelstvo obce schvaluje  program  
5. veřejného zasedání Zastupitelstva 
obce Markvartice v roce 2019. 
Program: 
1) Určení ověřovatelů zápisu a zapisova-
tele 
2) Schválení doplněného programu 5. 
zasedání ZO Markvartice 
3) Kontrola usnesení a činnost OÚ od 
minulého VZZO 
4) Rozpočtové opatření č. 3/2019 
5) Zpráva o hospodaření obce k 31. 5. 
2019  
6) Schválení závěrečného účtu obce 
Markvartice za rok 2018 
7) Schválení účetní závěrky a hospodář-
ského výsledku obce Markvartice za rok 
2018 
8) Schválení účetní závěrky a hospodář-
ského výsledku ZŠ a MŠ Markvartice za 
rok 2018 
9) Schválení závěrečného účtu a zprávy 
o přezkoumání hospodaření SOB za rok 
2018 
10) Schválení koupě části pozemku p. č. 
369/1 dle GP č. 774-126/2019 
11) Schválení dodavatele posuvných 
vrat na hasičskou zbrojnici 
12) Schválení zhotovitele komunikace 
na části pozemku p. č. 1619/2 
13) Schválení podání žádosti o dotaci ze 
SFŽP „Kotlíková dotace“ 
14) Diskuze 

15) Závěr 
 
Pro 7 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
Zasedání se řídí jednacím řádem 
schváleným 11. 11. 2010. 
 
 
 
Bod č. 3 – Kontrola usnesení a činnost 
OÚ od minulého VZZO 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
kontrolu a činnost OÚ od minulého 
VZZO. 
 
Vozíme palivové dřevo 
Dotace MMR ano, VŘ 10. 7. 2019 v 15 
hod. 
Pracuje se na hasičárně 
 
             
Usnesení č. ZO 19 05 02 – Rozpočtové 
opatření č. 3/2019 
Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpoč-
tové opatření č. 3/2019, které je přílo-
hou tohoto usnesení. 
 
Pro 7 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
 
Bod č. 5 – Zpráva o hospodaření obce 
k 31. 5. 2019 
 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
Zprávu o hospodaření obce k 31. 5. 
2019, která je přílohou tohoto usnese-
ní. 
 
 
Usnesení č. ZO 19 05 03 – Schválení 
závěrečného účtu obce Markvartice za 
rok 2018 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje celoroční 
hospodaření obce a závěrečný účet 
obce Markvartice za rok 2018 včetně 
zprávy Krajského úřadu Ústeckého kra-
je o výsledku přezkoumání hospodaře-
ní obce za rok 2018 bez výhrad. 
 
Pro 7 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
 
Usnesení č. ZO 19 05 04 – Schválení 
účetní závěrky a hospodářského vý-
sledku obce Markvartice za rok 2018 
Zastupitelstvo obce schvaluje  účetní 
závěrku obce sestavenou k 31. 12. 
2018 a hospodářský výsledek za rok 
2018. 
 
Pro 7 zastupitelů,  nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
 
Usnesení č. ZO 19 05 05 – Schválení 
účetní závěrky a hospodářského vý-
sledku ZŠ a MŠ Markvartice za rok 
2018 
Zastupitelstvo obce schvaluje účetní 
závěrku ZŠ a MŠ Markvartice sestave-
nou k 31. 12. 2018 a hospodářský vý-
sledek za rok 2018 a souhlasí 
s převodem kladného hospodářského 
výsledku ve výši 158.102,02 Kč do re-
zervního fondu. 
 
Pro 7 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 

 
Usnesení č. ZO 19 05 06 – Schválení 
závěrečného účtu a zprávy o přezkou-
mání hospodaření SOB za rok 2018 
Zastupitelstvo obce schvaluje závěrečný 
účet včetně zprávy o přezkoumání hos-
podaření SOB za rok 2018. 
 
Pro 7 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
Usnesení č. ZO 19 05 07 – Schválení 
koupě části pozemku p. č. 369/1 dle GP 
č. 774-126/2019 
Zastupitelstvo obce schvaluje  koupi 
části pozemku p. č. 369/1 dle GP č. 774-
126/2019. Cena 200,- Kč/m2, výměra 
105 m2, náklady spojené s převodem 
hradí obec. 
 
Pro 7 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
 
Usnesení č. ZO 19 05 08 – Schválení 
dodavatele posuvných vrat na hasič-
skou zbrojnici 
Zastupitelstvo obce schvaluje dodavate-
le posuvných vrat na hasičskou zbrojni-
ci: ROLO – M s.r.o. Děčín, IČ 28729951, 
cena 79.550,- Kč bez DPH. 
 
Pro 5 zastupitelů, 2 byli proti (p. Mili-
chovský, ing. Jakub Nerad), nikdo se 
nezdržel. 
 
 
Usnesení č. ZO 19 05 09 – Schválení 
zhotovitele komunikace na části po-
zemku p. č. 1619/2 
Zastupitelstvo obce schvaluje zhotovite-
le účelové komunikace na části pozem-
ku p. č. 1619/2 v k. ú. Markvartice o 
výměře 150 m2 pana Jana Hurycha, 
Markvartice 416, IČ 67225543, cena 
58.000,- Kč vč.. DPH. 
 
Pro 7 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
 
Usnesení č. ZO 19 05 10 – Schválení 
podání žádosti o dotaci ze SFŽP 
„Kotlíková dotace“ 
Zastupitelstvo obce schvaluje podání 
žádosti o dotaci ze SFŽP „Kotlíková dota-
ce“. 
 
Pro 7 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
                                                                                                                                                                                                                                
Ověřovatelé zápisu                                                               
 
Jaroslav Flieger,                                                                              
Karel Hladík,  
 
Starosta     
Tomáš Renka,   
 
Místostarosta     
Ing. Libor Kunte, Ph.D. 
 
 
V Markvarticích dne 2. 7. 2019 
 
Obec Markvartice 

Obec Markvartice 
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Obec Markvartice 
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z 6. zasedání Zastupitelstva obce Mar-
kvartice, které se konalo dne 11. 7. 

2019 
 od 19:00 do 19:35 hodin v kabinách 

sportovního areálu 
 
Zasedání Zastupitelstva obce (dále též 
jako „zastupitelstvo“) zahájil starosta 
obce Tomáš Renka (dále jako 
„předsedající“). 
Zasedání bylo řádně svoláno v souladu 
s ustanovením § 91 a § 93 zákona o 
obcích. Všem zvoleným členům byly 
zaslány pozvánky a zveřejnění bylo pro-
vedeno na úřední desce Obecního úřa-
du Markvartice a na webových strán-
kách obce. 
Zasedání Zastupitelstva obce byli pří-
tomni: Tomáš Renka,  ing. Václav Kol-
man, Jiří Komárek, ing. Libor Kunte, ing. 
Petr Hodboď 
Omluveni: ing. Jakub Nerad, Karel Hla-
dík, Jaroslav Flieger, Petr Milichovský 
Neomluveni: 0 
Předsedající konstatoval, že je pří-
tomno 5 členů zastupitelstva (z celko-
vého počtu 9 všech členů zastupitel-
stva), takže zastupitelstvo je usnáše-
níschopné. 
 
Bod č. 1 – Určení ověřovatelů zápisu a 
zapisovatele 
            Předsedající určil jako zapisova-
telku z jednání paní Petru Říhovou. 
Zastupitelstvo obce určuje jako ověřo-
vatele zápisu pana Václava Kolmana a 
pana Jiřího Komárka. 
 
Usnesení č. ZO 19 06 01 – Schválení 
doplněného programu 6. veřejného 
zasedání ZO 
Zastupitelstvo obce schvaluje doplněný  
program  6. veřejného zasedání Zastu-
pitelstva obce Markvartice  
Program: 
1) Určení ověřovatelů zápisu a zapiso-
vatele 
2) Schválení doplněného programu 6. 
zasedání ZO Markvartice 
3) Kontrola usnesení a činnost OÚ od 
minulého VZZO 
4) Schválení zhotovitele opravy komuni-
kace „U Tošovských“ a pověření staros-
ty obce k podpisu smlouvy 
5) Schválení kulturní komise  
6) Schválení podmínek pro poskytnutí 
příspěvku občanům 
7) Schválení prodeje hasičského vozidla 
8) Schválení podání žádosti o dotaci a 
spolufinancování akce“Nástavba učeb-
ny nad kotelnou“ 
9) Schválení výjimky ze směrnice na 
administraci akce „Nástavba učebny 
nad kotelnou“ a pověření starosty 
k podpisu smlouvy 
10) Schválení podání výzvy na zhotove-
ní komunikace 
11) Schválení nákupu pouličních lamp 
veřejného osvětlení 
12) Schválení darovací smlouvy a pově-
ření místostarosty k podpisu této 
smlouvy 
13) Diskuze 
14) Závěr 
 

Pro 5 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
Zasedání se řídí jednacím řádem 
schváleným 11. 11. 2010. 
Bod č. 3 – Kontrola usnesení a činnost 
OÚ od minulého VZZO 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
kontrolu a činnost OÚ od minulého 
VZZO. 
 
 Usnesení č. ZO 19 06 02 – Schválení 
zhotovitele komunikace „U Tošov-
ských“ a pověření starosty obce 
k podpisu smlouvy 
Zastupitelstvo obce schvaluje zhotovi-
tele komunikace „U Tošovských“ a 
pověřuje starostu obce k podpisu 
smlouvy. 
Zhotovitel SaM silnice a mosty Děčín 
a.s. IČ 25042751 
Cena 997.155,87,- Kč bez DHP. 
Realizace do 30. 9. 2019 
 
Pro 5 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
Usnesení č. ZO 19 06 03 – Schválení 
kulturní komise 
Zastupitelstvo obce schvaluje zřízení 
kulturní komise ve složení: 
Předseda: Karel Hladík 
Členové: Ivona Culková, Helena Renko-
vá 
 
Pro 5 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
Usnesení č. ZO 19 06 04 – Schválení 
podmínek pro poskytnutí příspěvku 
občanům 
Zastupitelstvo obce schvaluje podmín-
ky pro poskytnutí příspěvku občanům, 
které jsou přílohou tohoto usnesení. 
 
Pro 5 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
Usnesení č. ZO 19 06 05 – Schválení 
prodeje hasičského vozidla 
Zastupitelstvo obce schvaluje  prodej 
hasičského vozidla. Prodej vozidla se 
uskuteční obálkovou metodou 
s minimální cenou 20.000,-Kč 
s termínem podání nabídek do 
15.9.2019. 
 
Pro 5 zastupitelů,  nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
Usnesení č. ZO 19 06 06 – Schválení 
podání žádosti o dotaci a spolufinan-
cování akce „Nástavba učebny nad 
kotelnou“ 
Zastupitelstvo obce schvaluje podání 
žádosti o dotaci a spolufinancování 
akce „Nástavba učebny nad kotelnou“. 
 
Pro 5 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 

Usnesení č. ZO 19 06 07 – 
Schválení výjimky ze směrnice na 
administraci akce „Nástavba učebny 
nad kotelnou“ a pověření starosty 
k podpisu smlouvy 

Zastupitelstvo obce schvaluje 
výjimku ze směrnice č. 1/2016 ze dne 
2. 6. 2016 s účinností od 3. 6. 2016 na 
zadání zakázky  administrace akce 
„Nástavba učebny nad kotelnou“ a 
pověřuje starostu obce k podpisu 

smlouvy. 
Administrace Bc. Alena Bílková, Děčín 
Zpracování žádosti o dotaci vč. Studie 
proveditelnosti 35.000,- Kč 
Zajištění výběrového řízení dle pravidel 
IROP 15.000,- Kč 
Zajištění TDI (techn. dozor investora) 
92.414,- Kč (max. cena) 
Zajištění kolaudace 12.054,- Kč 
Závěrečné vyhodnocení akce vč. moni-
torovacích zpráv po dobu pěti let 
15.000,- Kč 
 
Pro 5 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
Usnesení č. ZO 19 06 08 – Schválení 
podání výzvy na zhotovení komunikace 

Zastupitelstvo obce schvaluje  
podání výzvy na zhotovení komunikace 
na části pozemku p. č. 1613/1 a na části 
pozemku dle GP č.774-126/2019, nově 
označený jako pozemek p. č. 369/4 
 
Pro 5 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
Usnesení č. ZO 19 06 09 – Schválení 
nákupu pouličních lamp veřejného 
osvětlení 
Zastupitelstvo obce schvaluje nákup 12 
ks lamp veřejného osvětlení. 

Cena 125,- EUR + DPH/ 1ks, plat-
ba v Kč  aktuálním kurzem. 
 
Pro 5 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
Usnesení č. ZO 19 06 10 – Schválení 
darovací smlouvy a pověření místosta-
rosty k podpisu této smlouvy 
Zastupitelstvo obce schvaluje darovací 
smlouvu na pozemek p. č. 3330/3 a část 
pozemku p. č. 3330/4 dle GP č. 759-
203/2018 v k. ú. Markvartice u Děčína a 
pověřuje místostarostu obce k podpisu 
smlouvy. 
Náklady spojené s převodem uhradí 
darující strana. 
 
Pro 5 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel. 
 
                                                                                                                                                                                                                   
Ověřovatelé zápisu                                
Ing. Václav Kolman   
Jiří Komárek,  
 
 
Starosta            
Tomáš Renka,   
 
Místostarosta            
Ing. Libor Kunte, Ph.D. 
 
 
V Markvarticích dne 12. 7. 2019 
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Vážení spoluobčané, 
 
 chtěl bych vyjádřit svůj názor a poznatek 
z mého působení v zastupitelstvu obce Mar-
kvartice. Zastupitelem jsem od loňského 
podzimu. V 3Q 2018 proběhla kolaudace 
objektu „sportovní kabiny“ (rekonstrukce).  
Zajímalo mne, jakým způsobem rekonstruk-
ce proběhla. Náš Sportovní klub získal dota-
ci od Ministerstva školství, sportu a tělový-
chovy v hodnotě 1,5 mil. korun. Obec navíc 
poskytla k této získané dotaci finanční část-
ku z rozpočtu obce ve výši 1,113 mil. korun.  
Zajímalo mne, jak byly využity obecní pení-
ze.  Kladl jsem vedení obce otázky, na které 
jsem nedostával odpovědi a to z důvodu, že 
tato dotace je věcí Sportovního klubu a 
obec detailní info nezná.  
Z mého pohledu obec poskytla nemalou 
částku na rekonstrukci a z tohoto důvodu by 
mělo vedení obce zajímat, jak se svěřený-
mi financemi bylo naloženo. Požadované 
informace jsem i po opakovaných osobních 
urgencích neobdržel. Nezbylo mi, než podat 
na  obec  oficiální písemnou žádost 
k nahlédnutí do dokumentace související 
s rekonstrukcí „sportovní kabiny“ dle zákona 
106 Sb.1999 (zveřejnění svobodných infor-
mací).  
Pro doplnění uvádím, že obec byla účastní-
kem tohoto stavebního řízení, protože ob-
jekt sportovních kabin je majetkem obce. 
V počátku mého působení v zastupitelstvu 
obce jsem věřil, že jako zastupitel nebudu 
mít problém se získáváním informací spoje-
ných s financováním obce. Opak je pravdou. 
Tuto zkušenost s nesdílením informací mají i 
někteří další zastupitelé.   
Po několika měsících mi byla na základě 
„paragrafu“ zpřístupněna dokumentace 
týkající se rekonstrukce „sportovních ka-
bin“. Narazil jsem na rozpočtovou položku 
„elektroinstalace“ za 600 tisíc korun, která 

byla stanovena projektovou kanceláří, 
která projektovou dokumentaci za nema-
lou částku zpracovala. 
Ze strany Sportovního klubu ani vedení 
obce tato položka u projektové kanceláře 
rozporována nebyla a tudíž s cenou sou-
hlasili. Oslovil jsem následně několik lidí 
z oboru elektro a projektování a požádal 
jsem o jejich názor ke stanovené ceně 600 
tis. za elektroinstalaci pro objekt přibližně 
o velikosti našich sportovních kabin. Závěr:  
cena 600 tisíc za novou instalaci elektro-
rozvodů v objektu sportovní kabiny je 
skutečně vysoká. Za takovouto částku by 
bylo možné instalovat elektrorozvody  do 
3-5ti rodinných domů. Jsem velmi překva-
pen z výše uvedeného zjištění a  laxního 
přístupu ke svěřeným financím od vedení 
obce Markvartice.  
Obdobná situace se opakovala v případě 
nedávného pořízení hasičského auta spo-
jená s následným nutným nákupem gará-
žových vrat (1OO tis.) a zvednutím střechy 
(300 tis.) v nově zrekonstruovaném objek-
tu hasičárny. V současné době je již ze 
strany vedení obce zadáno zpracování 
projektové dokumentace na výstavbu 
nové hasičárny v objektu ZEVOS, která je 
naceněna ve výši cca 400 tis za vyhotovení 
a to opět u stejné projektové kanceláře, 
která vyhotovila z mého pohledu proble-
matickou dokumentaci k akci rekonstrukce 
objektu Sportovní kabiny. Celý projekt 
nové hasičárny bude realizován v objemu 
28 mil. bez DPH, kde obec bude mít opět 
poměrně vysokou finanční spoluúčast. 
Skutečně naše obec potřebuje novou 
hasičskou zbrojnici a nepotřebuje napří-
klad naspořit na obecní kanalizaci či na 
pořízení čističek? Projekty by měly být pro 
všechny občany přínosné a hlavně ze stra-
ny vedení obce dozorované. Za mého roč-

ního působení zastupitele musím konstato-
vat, že obec z mého pohledu nenakládá se 
svěřenými finančními prostředky obce od-
povědně. Jako zastupitel svým hlasem ne-
mohu ovlivnit toto konání a proto jsem 
použil tuto formu sdělení občanům. 
Jsem velmi překvapen z laxního přístupu 
pana starosty obce Markvartice. Více bych 
se zajímal o projekt, který je spojený s obcí a 
obec na tento projekt doplácela ze společ-
ných financí. Toto rozhazování obecních 
financí bych nedovolil jako fotbalový funkci-
onář ani jako zastupitel. 
Obdobná situace se opakovala v případě 
nedávného pořízení hasičského auta s ná-
slednou nutnou úpravou garážových vrat 
hasičárny, … obec zaplatí hasičské auto a 
následně naši hasiči zjistí, že stávající hasi-
čárnu není možné k zaparkování vozu pou-
žít, protože auto neprojde vraty. Již nyní je 
zahájen projekt na výstavbu hasičárny v 
objektu ZEVOSu za mnoho milionů XXX, kde 
obec bude mít opět finanční spoluůčast. 
Skutečně naše obec potřebuje novou hasič-
skou zbrojnici a nepotřebuje například na-
spořit na obecní kanalizaci či na pořízení 
čističek? 
Všechny současné projekty stojí obec nema-
lé finanční prostředky z obecního rozpočtu. 
Tyto projekty by měly být pro všechny obča-
ny přínosné. Za mého ročního působení 
zastupitele musím konstatovat, že obec 
nenakládá se svěřenými prostředky ve pro-
spěch všech občanů, ale pouze pro 
„některé“…. schvalování a rozhodování o 
obecním rozpočtu není z mé strany možné v 
rámci zastupitelstva ovlivnit a proto jsem 
použil tuto formu sdělení občanům. 

 
S přáním hezkého podzimu, 
Petr Milichovský 
 

Pane Milichovský, 
 
Váš příspěvek jsem musel přečíst několikrát, 
protože z něj mám pocit, že žijete v jiné vsi a 
jste členem jiného zastupitelstva. Proto 
budu reagovat pouze v několika bodech a 
snad se dotknu podstaty věci z pohledu té 
vstřícnější části zastupitelstva. 
 
1) Získání dotace ve výši 1,5 mil Kč na kom-
pletní rekonstrukci sportovních kabin je 
počin, který zasluhuje pochvalu. Po mnoha 
letech úsilí se nám to podařilo a já jsem na 
to, snad po právu, docela hrdý. Vy to však 
vidíte jinak. Příspěvek obce byl Sportovnímu 
klubu poskytnut, protože obec tímto řešila 
také správu VLASTNÍHO majetku, a navíc, 
pane Milichovský, hospodařila tak, že na 
tuto spoluúčast měla finanční prostředky! 
Ona spoluúčast však byla o 116 000,- Kč 
nižší, než uvádíte a činila rovných 997 000,- 
Kč. Poskytnutím spoluúčasti Sportovnímu 
klubu nedošlo k žádnému zadlužení obce! 
Kdybyste byl ve vedení obce, rozhodl byste 
jinak? Nepožádal byste o dotaci, neposkytl 
Sportovnímu klubu spoluúčast? Možná je 
pak dobře, že ve vedení obce nejste. 
 
2) Jako zastupitel máte přístup ke všem 
materiálům a nemusíte žádat o informace 
na základě zákona 106/1999 Sb. Stačí si 
pouze sednout na úřadě a vše si nastudovat. 
Ostatně, nikdy jste dle Zákona o svobodném 
přístupu k informacím nepožádal.  
 
3) Položka elektroinstalace je jednou 
z mnoha desítek položek výkazu výměr stav-
by a nelze ji posuzovat samostatně. Proč 
Vaši partneři nenapadli výběrové řízení, 
kterého se také mohli účastnit. Proč ne-
tleskáte nad tím, že některé stavební práce 
byly provedeny mnohem levněji, než nabí-
zely jiné firmy???  
 
4) Ani jednou jste nebyl na stavbě (stejně 
jako Vaši kolegové) a neviděl jste, že kabiny 

jsou prakticky nové. Jak Vás napadá porov-
nat cenu elektroinstalace rodinného domu 
a kabin? Lehce podsouvám - pokud byste 
v rodinném domě instaloval jenom dvojlin-
ku k žárovce, pořídíte za 600 000,- Kč elek-
troinstalaci do 30 možná 50 rodinných 
domů! To je panečku disproporce a tu je 
třeba prověřit! Uvědomte si, prosím, že 
kompletně nová elektroinstalace byla včet-
ně rozvaděčů, kabeláže, koncových svítidel 
včetně moderních LED panelů, vypínačů, 
zásuvek a samozřejmě také včetně práce. 
A co víc, v rozpočtu musela firma počítat 
také s částečným odstraněním stávající 
elektroinstalace a její likvidací. 
 
5) Otázku KOVOSU ponechám na chvíli, 
kdy bude tato aktivita na pořadu dne. Jed-
no však vím jistě! Rozséváte pochybnosti, 
když to není vůbec potřeba a klamete ob-
čany svými nepravdami a polopravdami 
např.: 
- dokumentace na výstavbu nové hasičárny 
je již déle než rok hotová (jako zastupitel, 
který chce informovat občany, byste tuto 
skutečnost měl vědět) 
- 400 000,- Kč nestojí projektová dokumen-
tace, ale zpracování žádosti a její adminis-
trace včetně technického dozo-
ru investora. Tato částka není 
fixní a je pravděpodobné, že se 
sníží s nižší vysoutěženou cenou 
za stavbu. 
- rozpočtovaná cena vychází 
přesně dle cenové soustavy 
ÚRS, která je uceleným systé-
mem pro oceňování stavební 
produkce a nečiní 28 mil. Kč, ale 
19 mil. Kč (záměrná fabulace 
nebo nevědomost?). I u ceny 
stavby je pravděpodobné, že se 
celková vysoutěžená cena za 
stavbu sníží. No a hlavně, žád-
nou dotaci jsme prozatím nezís-
kali… 
 

6) Věděli jsme (hasiči i vedení obce), že 
koupíme-li Tatru, budeme muset hasičárnu 
zvedat. Toto je zřejmě překvapení jen pro 
Vás. A postavíme-li jednou novou hasičskou 
zbrojnici, tento objekt obec bohatě využije 
k jiným účelům. 
 

7) Naspořit na kanalizaci v naší dlouhé obci 
z klasického obecního rozpočtu je stejně 
pravděpodobné, jako z měsíčního platu 
běžného občana našetřit na Boeing 737. 
Tuto investici budeme nuceni řešit pouze 
s jasně deklarovanou pomocí státu. 

8) Skutečnost, že vedení obce s prostředky 
nakládá zodpovědně, snad monitoruje VÁŠ 
finanční a kontrolní výbor! Napadněte kon-
krétní pochybení, ale prosím Vás, pane 
Milichovský, – nestrašte, neobviňujte a 
nefabulujte. Trochu mi to totiž připomíná 
věčně živenou předrevoluční atmosféru 
strachu z imperialistické bestie, kterou bol-
ševik vymyslel jen a proto, že nic jiného 
neuměl… 

Libor Kunte, místostarosta obce  

Vše bylo rozkopáno prakticky na hrubou stavbu.  
Kdo tam byl, nemůže se ceně divit. 
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HASIČI  
A HASIČSKÁ ZBROJNICE 
 

Stávající hasičská zbrojnice se stavěla 
v první polovině 70. let a to na pískov-
cových základech zbourané kůlny. Měla 
sloužit pro jedno auto značky Robur 
s přívěsem a malými skladovacími pro-
story. Nikdo tenkrát netušil, jaká tech-
nika by v této zbrojnici  mohla stát za 
několik desetiletí. 
Několik dlouhých let se pan Zach st. 
snažil, aby se přes zimu zbrojnice vytá-
pěla, protože jak je známo, hasiči pra-
cují převážně s vodou a ta v zimě 
v technice zamrzá. Bohužel jsme se 
nedočkali, proto jsme vyrobili jeden 
radiátor na elektrický proud. Až za sta-
rostování pana Hodbodě se podařilo 
získat malou dotaci na rekonstrukci 
vnitřních prostor i topení na elektroko-
tel. Po pár letech se napojil přívod to-
pení ze školky. To byla po dlouhých 
letech větší investice do hasičské zbroj-
nice od jejího postavení. V loňském 
roce si zbrojnice vysloužila nový kabát, 
přestala tak dělat ostudu vedle nově 
zrekonstruované školky. V té době ale 
ještě nikdo netušil, že dosluhující CAS 
25, do kterého už obec nechtěla inves-
tovat větší peníze na opravu, nahradí 
novější hasičské auto Tatra, které je ale 

o půl metru vyšší. To znamenalo další 
investici do budovy hasičské zbrojnice, 
bylo potřeba zvednutí stropu a stře-
chy.  
V současné době ve zbrojnici stojí dvě 
auta vedle sebe, mezi nimi je jen úzká 
ulička pro průchod jednoho člověka 
do šatny, kde se převlékáme do zása-
hových obleků a do skládku 
s nejnutnějším vybavením k zásahu. 
Rozestup mezi auty je tak malý, že 
neumožňuje  otevření  dveří u aut, a 
když je potřeba vyndat některé vyba-
vení, musíme s auty vyjet ven. Velmi 
obtížné je i nastupování.  
O naší klubovně snad už ani nemusím 
zmiňovat, že je umístěna v Kovosu. 
Taktéž tam máme zaparkovaný dodáv-
kový automobil Ford a uskladněný 
další potřebný materiál k zásahu, který 
se nevejde do stávající zbrojnice. Aby 
toho nebylo málo, v prvním patře má-
me další malý sklad materiálu.  
Při vyhlášení poplachu musíme pře-
mýšlet, jestli nám na zásah bude stačit 
to, co máme ve zbrojnici, nebo jestli je 
potřeba doplnit další vybavení, které 
je úplně jinde. To znamená ztrátu času 
při výjezdu. 
Už několik let se snažím lidem v obci 
vysvětlit, že obec neinvestuje peníze 
do hasičů jako do jedinců, ale zhodno-
cuje svůj majetek, který hasiči udržují 

a opečovávají ve výjezduschopném sta-
vu na úkor vlastního času a zcela zdar-
ma. Kromě Forda a nyní i Tatry v obci 
disponujeme prakticky veterány, tím se 
rozumí: stářím delším třiceti let, ať to 
jsou vozy, čerpadla a další vybavení. 
Údržba tohoto vybavení nás stojí spous-
tu času, který by se dal využít jinak a 
lépe.  Z tohoto důvodu nemají hasiči ve 
svých řadách tolik členů, jako například 
sportovci, či jiné spolky. Hasiči jsou lidé, 
kteří svůj koníček berou vážně, musí to 
mít v krvi a hlavně v srdci, bez toho by 
to nešlo. Když zahouká siréna, nepře-
mýšlí, jestli uteče od jídla, manželky, 
milenky nebo vyskočí v noci rozespalý 
z postele. Hasič jde tam, odkud jiní utí-
kají. 
V dřívějších dobách našim otcům 
k zásahu stačily montérky a holiny. 
V dnešní době má hasič na sobě  vyba-
vení  za několik desítek tisíc korun, aby 
byl chráněn při jakékoliv situaci a byl 
zásahuschopný. K tomu je zapotřebí 
odpovídající vybavení obnovovat. 
Hasiči by byli rádi, kdyby k jejich práci, 
kterou dělají dobrovolně ve svém vol-
ném čase, vyrostla nová hasičská zbroj-
nice, kde by měli vše potřebné na jed-
nom místě. U většiny výjezdů jde o dra-
hocenné vteřiny, které rozhodují o zá-
chraně lidského života a majetku. Proto 
prosím podpořte naše hasiče a ne pana 
Nerada v jeho tažení proti nim. 

 

REKONSTRUKCE HASIČSKÉ ZBROJNICE 
 

Po obnově vozového parku zastupitelstvo obce většinou hlasů rozhodlo o rekonstrukci hasičské zbrojnice. Jednalo se o zvednu-
tí stropu, novou střechu a nová vrata. 
Na jaře tohoto roku po domluvě s obcí začali hasiči strhávat strop, loupat střešní krytinu a nakonec bourat celý strop v garážové 
části zbrojnice.  Po několika dnech bylo hotovo a nastoupit mohla firma pana Bíži. Ta měla za úkol garážovou část zvednout, 
udělat střechu, zateplit strop a omítky. Také zajistila výrobu a montáž nových vrat. Poté opět nastoupili hasiči, aby zbrojnici 
vymalovali, protože to už ve smlouvě nebylo. Museli si sehnat, zapůjčit a na vlastní náklady dovézt lešení. Hasiči opět ve svém 
volném čase a zdarma zvelebovali obecní majetek, protože pracovníci obce nemají čas a mají fůru práce, kterou nestíhají. 
Neustále posloucháme, co obec hasiči stojí peněz. Proto Zachovi svou soukromou technikou a na vlastní náklady zajistili naklád-
ku a odvoz vybourané sutě.  

Jiří Zach, velitel hasičů 
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LÉTO S TRIANGLEM 
 
Slunovrat na Trianglu 
V sobotu 22. června jsme se již potřetí 
sešli v období kolem nejdelšího dne v 
roce vyhlídkové plošině ve Vysokém 
lese, abychom si společně užili jeden z 
nejdelších dní, který můžeme v naší 
zeměpisné šířce zažít. Předsunutá hlídka 
dorazila na místo se zásobami již po 14. 
hodině, připravila oheň a začala vařit 
vepřová kolena, hlavní dobrotu této 
akce. Po 16. hodině postupně přicházeli 
další turisté, kterých se letos sešlo ko-
lem třiceti. Příjemně jsme se bavili, dali 
si buřtový předkrm a pak už jsme si 
mohli pochutnat na hlavní delikatese. 
Se soumrakem se naši hudebníci chopili 
svých nástrojů a připravili nám decentní 
(tzn. nerušivý pro okolí) hudební záži-
tek. Počasí bylo příjemné, dočkali jsme 
se i barvitého západu Slunce za němec-
kou stolovou horu Grosser Zschirnstein. 
Ráno jsme vše uklidili, řádně prolili do-
hasínající ohniště a odnesli odpadky. 
 
Letní brigády 
Ve středu 17. července jsme vyrazili do 
stromořadí podél cesty do St. Olešky, 

abychom udělali "životní prostor" 
ovocným stromkům. Křovinořezy jsme 
mezi stromky posekali trávu a plevel, 
mačetou jsme zkrátili roští ve druhé 
části stromořadí. Sešlo se celkem 10 
brigádníků, za dvě hodiny jsme měli 
hotovo, takže jsme brigádu ještě před 
západem Slunce zhodnotili u pizzy a 
pivka v penziónu Vyhlídka. 
Na menších brigádách jsme opakovaně 
odplevelovali hřiště na pétanque a 
natřeli jsme sezení a lavičky ve Vyso-
kém lese. 
 
Doplnění dřeva v přístřešku 
Jsme rádi, že vyhlídková plošina ve 
Vysokém lese je velmi oblíbeným mís-
tem nejen řady zdejších obyvatel, ale i 
turistů ze vzdálenějších míst. Turisté 
mají k dispozici v přístřešku dřevo, 
takže si mohou opéci přinesené po-
chutiny. Ne každý s takto lehce nabi-
tým palivem ale zachází hospodárně. V 
letních měsících zde opakovaně přes-
paly účastníci LDT ve Velké Bukovině. 
Pro děti byla noc pod širákem příjem-
ným zpestřením táborového pobytu. 
Velmi nás potěšil přístup vedoucích, 
kteří zajistili nejen odnesení vyprodu-

kovaného odpadu (petky, obaly od po-
travin ap.), ale současně se nabídli, že 
doplní i dřevo. Rádi jsme jejich nabídku 
přijali a následně jsme byli mile překva-
peni, jak přístřešek doplnili. Doufáme, 
že i další návštěvníci tohoto místa se 
budou chovat stejně ohleduplně. 
 
Turnaj v pétanque 
Ve středu 4. září jsme pořádali za kabi-
nami další turnaj v pétanque. Počasí 
jako tradičně opět vyšlo, takže všichni 
zúčastnění si mohli užít příjemné odpo-
ledne. 
 
Plánované akce v období září - říjen 
Poslední záříjovou sobotu pořádáme již 
popáté celodenní turistický výlet pro 
veřejnost. Tentokráte jedeme přes Most 
do Žatce, který v posledních letech pro 
jeho atraktivitu často navštěvují české i 
zahraniční filmové štáby. 
Následující sobotu 5. října vyrazíme 
ještě jednou na brigádu do stromořadí 
podél cesty na Olešku. V sobotu 12. 
října pořádáme "Podzimní výšlap" na 
Triangl, na který zveme i širokou veřej-
nost - startujeme tradičně ve 13 hodin 
od dřevěného rozcestníku na křižovatce 
u Kopeckých. 
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FOTBAL 
 

Na konci minulé sezóny jsme se pozastavili u výkonů našeho „Áčka“. Bylo 
konstatováno, že 4. místo v soutěži je částečný neúspěch. Jak bylo zmíně-
no, příčinou byly zejména výsledky na hřištích soupeřů. V této položce 
jsme figurovali na předposledním místě. Co se naopak podařilo, byly vý-
sledky domácích zápasů. Tuto kategorii jsme vyhráli. A čím se ještě mů-
žeme chlubit je to, že máme v mužstvu nejlepšího střelce loňského roční-
ku III. třídy. Je jím Tonda VLACH, který nastřílel do soupeřových sítí  22 
branek. Gratulujeme mu k pěknému úspěchu i k poháru a přejeme si, aby 
ve své střelecké píli vytrval a ještě se zlepšoval. Kdyby se totiž hodnotila 
disciplína „Spalovač šancí“, určitě by také neměl v okrese konkurenta. 

Domácích zápasů si tento podzim příliš neužijeme. Po výhrách nad Dolním Podlu-
žím 5:3, v Huntířově 0:1 a domácí prohře 1:2 na penalty s Františkovem, odehraje-
me na domácím hřišti zápasy s těmito soupeři: 
 

29.9. od 16:00  Dolní Poustevna  

13:10 od 15:30  Česká Kamenice „B“ 

27:10. od 14:30 Jiskra Staré Křečany 

KOMPOSTOVANÍ –  

činnost na každý den 
Nerad koukám na televizi, a pokud se 
již přemluvím, že se na nějaký pořad 
podívám, většinou mě zcela otráví 
množství reklam, které snad vydá časo-
vě víc, než sledovaný pořad.  

Jeden slogan se mi však zalíbil –  

NEBUĎTE LÍNÍ – TŘIĎTE ODPAD!  

Jednalo se o závěr jakéhosi upozornění 
na nutnost třídění odpadu 
z domácností. Já si toto úsloví propůj-
čuji a již poněkolikáté, bych vás rád 
vyzval k třídění odpadů a snad ještě víc 
než kdy jindy, k třídění bioodpadu, kte-
rý se nám stále častěji a častěji objevu-
je v popelnicích na směsný komunální 
odpad. Snad největším nešvarem je 
vyhazování posečené trávy do popelni-
ce, stejně jako opadaného listí či vyhra-
bané, polorozpadlé mulčovací kůry. Pro 
všechny tyto zbytky je zřízena obecní 
kompostárna za hřbitovní zdí, kam je 

možné trávu, listí nebo kůru vyvézt, 
ale zcela otevřeně – zbavujete se velmi 
cenné suroviny pro výrobu kompostu, 
který můžete perfektně využít na hno-
jení záhonů nebo trávníků.  

Kompostovanou trávu je vhodné pro-
hodit několika lopatami země, třeba i 
jílovité, aby nedošlo ke slehnutí trávy, 
kterážto bez přístupu vzduchu vytvoří 
hnijící, filcovitou hmotu. Shrabané listí 
je vhodné dát na kompost a nakrýt jej 
jinými rostlinnými zbytky či vrstvou 
zeminy, aby neuvolňovalo spóry plísní 
případných chorob, které v kompostu 
většinou degradují. Kůru je vhodné 
nadrtit ve štěpkovači a přidat ji jako 
hrubou frakci kompostované hmoty.  

V žádném případě tyto rostlinné zbyt-
ky nepalte! Viděl jsem doutnající hro-
mady čerstvě ořezaných thůjí a také 
nevhodné spalování vlhké kůry 
z přivezených smrkových kmenů urče-
ných k rozštípání. Bílý, čpavý dým ne-
skutečně znepříjemňuje okolí a může 
být zbytečným zdrojem sousedských 
sporů. V žádném případě nezakazuje-

me rozdělání ohně ze suchého dříví na 
opečení špekáčků, pouze jde o to, ne-
obtěžovat okolí nadměrným pálením, 
při kterém neobstojí argument, - vždyť 
nepálím překližku, holínky nebo PET 
láhve…   

Co do kompostu bezvýhradně patří:  

Veškeré zbytky zeleniny 
a ovoce (slupky, skrojky, zvadlé listy, 
jadřince, košťály atp.). 
Čerstvě posečená tráva a spadané listí – 
včetně ořešákového listí a listí 
z ovocných dřevin. 
piliny, dřevní štěpka, kůra. 
Sláma, resp. podestýlka hospodářských 
zvířat  a podestýlka vašeho býložravého 
mazlíčka. 
Popel ze dřeva. 
Kávová sedlina (včetně papírového fil-
tru z kávovaru). 
Papírové čajové sáčky a vyluhovaný 
sypaný čaj.  
Vaječné skořápky. 

Libor Kunte 
 

 
K

O
M

P
O

ST
O

V
Á

N
Í 

POJĎ FANDIT!!! 

 Kompost je dobré přehazovat.  

            První rok — všechen rostlinný odpad ze   
 zahrady, hlína a králičí hnůj. 
 
 Druhý rok — kompost přeházen, nic se   
 do něho již nepřidává. 
 
 Třetí rok—kompost opět přehozen.   
 Může se již využít. Rostou na ně skvěle 
 okurky, ředkvičky nebo dýně, třeba  
 hokaido  . 
 
 Čtvrtý rok: - kompost  se překatruje a 
 jde do skleníku nebo na záhony se  zeleninou 
 či bramborami. Přináší jen potěšení. 
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Od 1.1.2020 musí mít ze zákona všichni psi v Česku čip. 

Pokud váš pes nebude mít čip, může hrozit správní řízení s možným uložením pokuty  

až 20 tisíc korun.   

Čipování má spojitost i s povinným očkováním psů proti vzteklině, bude snadnější registrace 

toho, kdo má psa naočkovaného.  

Po dohodě s obcemi Dolní Habartice a Horní Habartice budete mít možnost své psy  

očipovat přímo v naší obci ( na dvoře u č.p. 35—KOVOSu ).  

Dne 19.10.2019 v 09:00 hod. 
Cena čipu je 400,-Kč. Na obecním úřadu bude seznam, do kterého se musí zájemci přihlásit. 

Termín přihlášení  do 11.10.2019. Přihlášky osobně, telefonicky nebo e-mailem.  

T. Renka 

 Dělám to nerad, vlastně se k tomu odhodlávám se sebezapřením, ale nedá mi jinak, nežli se také vyjádřit k článkům na 
straně 4 tohoto Zpravodaje.  Před časem jsem byl na veřejném zasedání zastupitelstva naší obce, kde se schvalovalo podání 
žádosti o dotaci na novou hasičskou zbrojnici. Pak vyšel článek ve Zpravodaji, ve kterém se Jakub Nerad pozastavuje nad výší 
ceny, kterou má stavba stát. Byl jsem také trochu zaražen, ale protože se nevyznám v současných cenách staveb, došel jsem si 
na úřad. Řekl jsem, že chci vidět dokumenty, spíše podklady nebo alespoň výkazy výměr pro podání žádosti. Tak mi všechno 
ukázali, včetně modelu nové hasičárny. Nikdo mi nic netajil, nikoho jsem nemusel přemlouvat nebo žadonit o informace. A to 
nejsem zastupitel. Po shlédnutí předloženého jsem sice svůj názor příliš nezměnil (pořád si myslím, že je to trochu drahé), ale 
čísla hovořila jasně. Také jsem byl ubezpečen, že finálová cena za stavbu může být po výběrovém řízení nižší. Tak se nechám 
překvapit.  
 
 Chtěl jsem tímto jen říci, že jsem žádné problémy se získáním informací neměl a také jsem nemusel vytahovat Zákon  
č. 106/1999 Sb., tento nechutný nástroj, kterým se ohání byrokraté a béčkoví úředníčci na všech stupních státní správy.  
 
 A druhá věc. Musím se zastat hasičů. Opravdu to nejsou ti, kteří bezmyšlenkovitě koupí auto a pak přemýšlí, jak ho do-
stat do garáže. Když jsme byli na návštěvě v Markvarticích u Sobotky, chlubili se nám místní nákupem nové hasičské TATRY. 
Naši hasiči říkali, že budeme mít v obci podobnou. Při prohlídce tamní zbrojnice se narazilo na rozměry garáže a již v té době 
naši hasiči mluvili o tom, že bude nutné zvětšit vjezd nebo jinak upravit místo v naší hasičské zbrojnici. Dokonce řešili dvě vari-
anty: kopnout níže (do podlahy), nebo zvednout střechu. Takže v žádném případě není pravdou, že je tento problém napadl až 
tehdy když TATRA stála před vraty do hasičárny. Já u toho byl. 

Petr Culek 

ZUBNÍ POHOTOVOST DĚČÍN 


